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method of selecting the most appropriate types of strategies of cooperation of the university with stakeholders 
based on the deterministic equivalent. As deterministic equivalent is considered criterion expected utility of 
the application of the type of strategy. In the article on the example describes the algorithm of finding the 
deterministic equivalent type of strategy of cooperation of the university with group of stakeholders «clients» 
with the setting of threshold expediency of application of the strategy. Describes how to build the empirical 
curve equivalents. The choice is usually carried out by the person taking a decision in favor of this type of 
interaction strategy, which corresponds to the greatest deterministic equivalent. But in any case, the final 
choice is for the person making the decision.
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Вопросы о развитии системы финансового взаимодействия государства и малого бизнеса поднимаются 
в России на всех уровнях, начиная от федерального и заканчивая муниципальным. В решении этого вопроса 
видится возможность ускорения процесса модернизации отечественной экономики и перевода ее на новый 
уровень развития. Само же решение упирается в нахождение таких методов и механизмов взаимодействия 
государственных и предпринимательских структур, при которых могла бы быть достигнута максимальная 
эффективность. В статье представлена многокомпонентная модель финансового взаимодействия государства 
и малого бизнеса на основе финансовой устойчивости с использованием качественной теории дифференци-
альных уравнений и теории бифуркации, адаптированной для принятия обоснованных решений в области 
финансовой поддержки малого и среднего предпринимательства в современных экономических условиях. 
Использование в модели качественных и количественных показателей позволяет повысить точность оценки 
параметров модели.
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Questions about development of State and SME financial cooperation in Russia are rises at all levels, from 
the federal to municipal. Answering this question we can find the possibility of accelerating the process of domestic 
economy modernization and transfer it to a new development level. The solution rests on the determination of the 
methods and mechanisms of interaction between state and business structures to achieve maximum efficiency. The 
paper presents a multi-component model of State and SME financial cooperation on the basis of financial stability using 
qualitative theory of differential equations and bifurcation theory, adapted for the management decision making in the 
field of SME financial support in the up-to-date economic environment. Qualitative and quantitative indicators are used 
to improve the accuracy of estimated model parameters.
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В статье определены особенности использования трудового потенциала с прослеживанием состояния 
общественного здоровья в условиях развития информационного общества. Обусловлена значимость медико-
биологической компоненты для развития трудового потенциала в нынешних условиях. Выделены требования  
информационного общества до использования медико-биологической компоненты трудового потенциала. Ис-
следованы положительные и деструктивные последствия развития информационного общества для челове-
ческого организма. Установлено влияние ускоренно прогрессирующего распространения новых информаци-
онных технологий на использование медико-биологической компоненты трудового потенциала. Подчеркнута 
значимость распространения информационных технологий в контексте использования медико-биологической 
трудовой потенции с точки зрения возможности снижения риска потери працеспроможности. Сформировано 
явление виртуального рабочего места и подчеркнута значимость для формирования и использования трудового 
потенциала .Выявлены проблемные закономерности использования  медико-биологической компоненты трудо-
вого потенциала в условиях развития информационного общества.
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In this article the particular use of the labor potential with tracking the state of public health in the information 
society. Due to the importance of medical and biological components of the labor potential in the current environment. 
Identified requirements of the information society to the use of medical and biological components of the labor potential. 
Examined the positive and destructive consequences of the Information Society to the human body. The effect of rapidly 
progressive spread of new information technologies in the use of medical and biological components of the labor potential. 
Emphasized the importance of information technologies in the context of medical and biological potency of labor in 
terms of the possibility of reducing the risk of losing pratsespromozhnosti. Formed phenomenon of virtual workplace and 
emphasized its importance for the formation and use of labor potential.Identified problematic patterns of use of medical 
and biological components of the labor potential in terms of development of the information society.
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На основе ранее разработанных автором подходов предложена концептуальная схема механизма управле-
ния экономической безопасностью предприятия. В данной статье приведено теоретическое обоснование прин-
ципов и этапов комплексной оценки результативности данного механизма с учетом нарастания угроз внешней 
среды при развитии трансфера технологий. Для более точной оценки результативности управления экономиче-
ской безопасностью сформированы методические подходы к оценке, ретроспективная составляющая которой 
позволяет охарактеризовать систему экономической безопасности в сопоставимой временной и объектной пло-
скости на основе динамики интегрального уровня. Второй этап (оптимизационная составляющая оценки) пред-
усматривает определение «запаса прочности» системы экономической безопасности конкретного предприятия 
на основе отклонения фактических показателей уровня ЭБП периода от его рационального уровня.
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The conceptual scheme of the mechanism of economic security management of a company has been suggested 
according to the previously developed approaches by the author. The article deals with the theoretical substantiation of 
principles and stages of complex assessment  of effectiveness of the mechanism under study taking into consideration 
the increase of environmental treats during transfer technology development. In order to obtain more precise assessment  
of economic security management effectiveness it has been formed the methodological approaches to the assessment  
and its retrospective component makes it possible to characterize the economic security system in the comparable time 
and object area on the basis of an integral level dynamics. The second stage (optimization component of assessment) 
provides the determination of “safety factor” for the economic security system in a particular company on the basis of 
deflection of factual indices of economic security level  from its rational level.
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Проведенное исследование было направлено на выявление факторов, оказывающих влияние на выбор 
образовательных услуг вуза, а также получение информации для формирования комплекса маркетинга вуза. 
Для создания комплексного портрета потребителя образовательных услуг вуза необходимо было выяснить не 


